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• Végleg kiköltözött 
minden tűzkárosult 
család a csíkszeredai 
Erőss Zsolt Arénából. 
Új lakásaik a csíksom-
lyói romatelep mellé 
kihelyezett lakókonté-
nerek lettek. A tűzká-
rosultak a 2021 janu-
árjában kitört tűzvészt 
követően közel két 
évet éltek a sportcsar-
nokban. A költözés 
azonban nem ment 
zökkenőmentesen.

B A R A B Á S H AJ N A L

M iután minden tűzkárosult 
kiköltözhetett az Erőss 
Zsolt Arénából, múlt hé-

ten fertőtlenítették az épületet, 
amelyben poloska- és csótányirtást 
végeztek. Mint Páll Andrea, a Csíki 
Sport és Rekreatív Kft . önkormány-
zati cég ügyvezetője elmondta, a 

fertőtlenítést és rovar irtást 
egy szakcégre bízták, a 
szolgáltatásért pedig 7 ezer 
lejt fi zettek. Ugyanakkor 
amennyiben szükséges-
sé válik, megismétlik a 

műveletet. Jelenleg a sport-
csarnokban a kisebb javításokat 
végzik, saját alkalmazottakkal. Ki-
festenek, takarítanak, kicserélik az 
egyik bejárati ajtó betörött üvegét, 
a zuhany zókban pótolják a hiány-
zó tusolófejeket, és ehhez hasonló 
kisebb beavatkozásokat végeznek. 
„Azt tudni kell, hogy azalatt sem 

állt le az élet a létesítményben, amíg 
a tűzkárosultak itt laktak, tehát ed-
dig is használták, bérbe vették a 
sportpályát és az asztalitenisz-ter-
meket a sportolni vágyók. Ebben a 
hónapban is végig foglaltak a ter-
mek” – magyarázta az ügyvezető, 
hozzátéve, leginkább a nagyobb 
szabású rendezvényekre volt hatás-
sal, hogy egy öltözőt és egy mosdó-
helyiséget foglaltak a bentlakók. A 
folyamatban lévő javításokat és a 
takarítást az év vége előtt befejezik, 
hogy egy tisztább környezetben fo-
gadják a sportolókat.

Van még tennivaló 

Már minden érintett család átköltö-
zött tehát az arénából a csíksomlyói 
romatelep közvetlen szomszédsá-
gában felállított lakókonténerekbe, 
ezért a helyszínre látogattunk. Az el-
ső szembeötlő probléma a sártenger 

volt, amellyel a helyszínen szembe-
sültünk. A férfi ak egy része a göd-
rök feltöltésén dolgozott, miután az 
önkormányzat biztosított számukra 
kavicsos törmeléket. Megtudtuk az 
ott lakóktól, hogy már minden csa-
lád beköltözött a számára kijelölt 
konténerlakásba, azonban – mint 
azonnal panaszolták – szükségük 
van tüzelőanyagra, mivel hamar 
kihűlnek a konténerek. Egyikük 
jelezte, a villanyárammal műkö-
dő fűtőtestnek is tudnának örülni, 
amely alternatíva lehetne a fás tü-
zelésre. Ugyanakkor szeretnének 
tetőt szerelni a konténerekre, mert 
attól tartanak, hogy beáznak.  „Van 
itt tennivaló még bőven” – tették 
hozzá többen is. 

Szerződést kötnek

Hétfőn véglegesítették a villanyórák 
bekötését; a víz-, villany- és csator-

nahálózatra csatlakozást korábban 
már elvégezték a lakókonténerek-
ben. „Ott fejezték be ezeket, ahol a 
lakók is odatették magukat. Vannak 
ugyanis, akik zsebre dugott kézzel 
várják, hogy megoldódjon a hely-
zetük, ez azonban nincs rendben” 
– magyarázta Székely Róbert, a 
Máltai Szeretetszolgálat programko-
ordinátora. Nem elég az, amit a csík-
szeredai önkormányzat és a Máltai 
Szeretetszolgálat tesz, ez csak úgy 
tud működni, ha az itt élő közösség 
is partner ebben a helyzetben – fűz-
te hozzá. A konténerlakások egy ré-
sze már elő van készítve, lakható, be 
van költözve mindenki. „Újabban, 
miután a közművesítést elvégeztük, 
tüzelőt kérnek. Mi próbálunk segíte-
ni, és ha azt látjuk, hogy a szándék 
megvan bennük és akarnak, akkor 
mi is odatesszük magunkat. Ha ők 
lépnek egyet, akkor mi kettőt lé-

pünk” – magyarázta jelképesen, 
hogyan igyekeznek segíteni. A kon-
ténerekhez fából készült lépcsőket 
is biztosítanak, nemsokára minden 
konténerhez kihelyezik azokat. Hoz-
zátette, most következik a bérleti 
szerződések megkötése a családok-
kal, mivel a konténerlakások a civil 
szervezet tulajdonát képezik. „Fél 
évig nem kérünk bérleti díjat, egy-
részt azért, mert jön a téli időszak, 
másrészt ők is sok pénzt fektettek 
be a költözésbe; ráadásul festéket, 
bútort vásároltak. Azonban egy 
fél év múlva kiértékelünk minden 
családot külön, megnézzük, jár-e 
a gyermekük iskolába, van-e mun-
kahelyük a szülőknek” – sorolta. 
Kiemelte azt is, hogy a közösség 
életét követni fogják, sok progra-
mot szerveznek a gyermekeknek, 
édesanyáknak is. „Szeretnénk, ha 
kialakulna egy bizalom a Máltai 
Szeretetszolgálat és közöttük. El kell 
fogadják azt, hogy az életkörülmé-
nyeiket ők tudják megteremteni ma-
guknak. Mi segítünk, akár munka-
helyeket is keresünk számukra, de 
sok mindent saját maguk kell meg-
tegyenek” – mutatott rá Székely.

Kiköltöztek a sportcsarnokból
Lezárult egy nehéz időszak: ismét üresen áll a csíkszeredai Erőss Zsolt Aréna

Közel két évig 
a sportcsarnokban

A 2021 januárjában kitört 

tűzvészben több száz ember 

vált hajléktalanná a csíksomlyói 

cigánytelepről. A csíkszeredai 

önkormányzat az eltelt több mint 

másfél évben több módon is pró-

bált fedélt szerezni a fejük fölé, 

azonban számos próbálkozása 

kudarcba fulladt. Végül a csík-

somlyói cigánytelepre költözhet-

tek vissza az utolsó csarnokban 

maradt tűzkárosultak, miután 

lakhatóvá alakított konténereket 

biztosítottak számukra.

A civil szervezet lépcsőket 

is biztosított. A lakóknak is 

tenniük kell egy jobb élet 

érdekében 
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Mint az egyesület Facebook-olda-
lán olvasható, Laczkó-Benedek 

Ende bal lábában öt éve diagnoszti-
záltak szarkómát. Nem segítettek a 
kezelések és műtétek, 2020 január-
jában térd felett amputálni kellett a 
beteg lábat.  A jelenlegi térdízülete 
sajnos nem az ő aktivitási szintjére 
lett kifejlesztve, már-már akadályoz-
za őt a napi munkavégzésben. Az új 
művégtag azért szükséges, hogy az-

zal könnyebb legyen számára a ház 
körüli és mezőgazdasági munka, és 
hogy teljesebb, stabilabb lehessen 
az élete. Egy Ottobock 3R80-as „ro-
botlábat” javasolt számára a tech-
nikus, ami 25 804 lejbe kerül. „Egy 
ekkora összegnél, be kell lássa az 
ember, csapatmunkára van szük-
ség. Ha sikerül megszólítani ötezer 
embert ezzel a projekttel, akik fe-
jenként öt lejt, vagyis egy kávé árát 
felajánlják, máris segítettünk Endré-
nek és a családjának” – fogalmazott 
Keresztes Zsolt, a One and half leg 
Egyesület vezetője.

Az adományok a következő mó-
don juttathatók el: 
Revolut: @laczkoendre
Az egyesület bankszámlaszáma:
lej: RO46 RZBR 0000 0600 1959 4341
euró: RO40 RZBR 0000 0600 1992 8905
(SWIFT-kód: RZBRROBUXXX).

Utaláskor az  „Endre robotlab” 
megjegyzést kérik tenni. Cégek 
számára lehetőség van szponzorá-

ciós szerződést kötni erre, ennek 
módját is ismerteti az egyesület 
Face book-oldala.

Úgy érzi, tartozik másoknak 
segíteni

A One and half leg Egyesületet 
Keresztes Zsolt hozta létre, miu-
tán 2017-ben ő is hasonló módon 
vesztette el a lábát, és akkor 
több ezren segítettek ado-
mányukkal ahhoz, hogy 
felépülhessen és ma tel-
jes értékű életet élhessen. 
Azért próbálnak segíteni 
rehabilitációban, protézis 
beszerzésében, mert pon-
tosan tudja, mit élnek át 
ők, hiszen maga is megta-
pasztalta ezt. Nem csupán mozgás-
sérülteken igyekeznek segíteni, de 
daganatos betegségekben szenve-
dőknek és hasonló gondokkal küsz-
ködőknek is.

Egy kávé árával segíthetünk egy háromgyerekes családapán
• Egy háromgyerekes családapa, a gyergyóremetei Laczkó-Benedek Endre egy 
betegség miatt elveszítette az egyik lábát. Ahhoz, hogy teljes értékű életet élhessen, 
egy jelenleginél modernebb „robotlábra” lenne szüksége, erre szervez gyűjtést a 
One and half leg Egyesület.

Laczkó-Benedek Endrének 

új műlábra van szüksége
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